
Bygge-, Parkerings- og Miljømyndighed 

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Besvarelse vedrørende julemarked på Kultorvet 

Medlem af Borgerrepræsentationen Niels E. Bjerrum (A) har den 27. 

november 2024 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og 

Miljøforvaltningen. 

Spørgsmål 

På vegne af en restauratør ved Kultorvet, har Niels E. Bjerrum 

videreformidlet nogle spørgsmål til forvaltningen omkring et 

julemarked på Kultorvet i Indre By.  

1) Hvilket grundlag og kriterier, der er for julemarkeder?

2) Hvordan de skal spille sammen med eksisterende erhvervsliv?

3) Om de i tilladelsen har vægtet hensyn til det lokale erhvervsliv?

4) Hvordan julemarkeder skal bidrage til den danske og københavnske

julekultur? Og hvordan netop dette julemarked lever op til det?

5) Hvorfor de har lov til at parkere store køretøjer permanent på

pladsen? Og om det lokale erhvervsliv kan lave samme

parkeringsløsning?

6) Om den eksisterende renovering af Kultorvet er tænkt ind ifm.

tilladelsen. Dvs.: Har forvaltningen overvejet effekten af de dobbelte

gener det pålægger det lokale erhvervsliv?

7) Om kommunen vil dække omkostninger til skilte mv., når de henviser

til dette som løsning?

Svar 

Herunder redegøres for forvaltningens politiske grundlag for - og krav 

til – julemarkeder. Forvaltningen har ikke været opmærksom på 

renoveringen af springvandet og har ikke hjemmel til at bekoste skilte 

for erhvervsdrivende. Dertil har forvaltningen henvendt sig til 

arrangøren mhp. at få fjernet ulovligt parkerede køretøjer. 

Ad. spørgsmål 1-4 

Forvaltningens nuværende krav til byens julemarkeder er politisk 

vedtaget på møde i Teknik- og Miljøudvalget den 25. august 2014: 

Julemarkeder i København | Københavns Kommune. På mødet blev det 

vedtaget, at forvaltningen må stille følgende krav til julemarkederne i 

byen:  
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1. at markederne udformes sådan, at de opleves som en integreret 

del af byen, med en passende balance mellem åbenhed og 

oplevelsen af at træde ind i et særligt juleunivers. 

2. at markederne inviterer til samarbejde med de 

omkringliggende restaurationer, butikker og stader, så der også 

på denne vis opnås den bedst mulige synergieffekt. 

3. at markederne generelt, og især deres yderkant mod den 

omgivende by, fremstår med en høj æstetisk kvalitet. 

 

De julemarkeder, der i år er givet tilladelse til, skønnes ud fra konkrete 

vurderinger at leve op til de vedtagne kriterier. Forvaltningen fører hvert 

år tilsyn med julemarkederne, og hvis det på baggrund af disse eller via 

eksempelvis borgerhenvendelser konstateres, at der er behov for 

justeringer af indretningen ift. de udstedte tilladelser, gør forvaltningen 

arrangørerne opmærksom på dette. 

 

Ad. spørgsmål 5 

Der er ikke givet tilladelse til, at de køretøjer, der er på det medsendte 

billede, kan holde på pladsen. Forvaltningen har bedt arrangøren om at 

fjerne dem, så hvis dette forhold ikke allerede er udbedret på 

nuværende tidspunkt, må det forventes at være tilfældet snarest. 

Forvaltningen vil også have opmærksomhed på det ved kommende 

tilsyn og vil reagere på henvendelser om samme. 

 

Ad. spørgsmål 6 

Ved udstedelsen af tilladelsen til julemarkedet, har den relevante enhed 

i forvaltningen ikke været bekendt med renoveringsarbejdet af 

springvandet på Kultorvet. Forvaltningen forstår, at det kan skabe gener 

for lokale erhvervsdrivende. 

 

Ad. spørgsmål 7 

Forvaltningen har desværre ikke hjemmel til at dække omkostninger til 

evt. skilteløsninger. 

 

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-

miljoeforvaltningen 
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